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“Zie uitdagingen als kansen” 

 

Voorzitter, 

Bij de beschouwingen in 2019 sprak ik: “Eerlijk zullen wij alles delen… en als er niets te 
verdelen is dan zullen wij samen de last moeten dragen…” er is weinig veranderd en toch heel 
veel… 

Voorzitter, COVID-19 heeft ons allen in zijn greep. Vele ondernemers lijden zwaar onder de 
noodzakelijke maatregelen. Niet altijd hebben de compensatieregelingen effect. Wij uiten daar onze 
zorgen over. Aandacht voor armoedeval, dreigende werkloosheid en schuldenhulp is evident.  

Voor ons ligt de Programmabegroting 2021 en Meerjarenraming 2022-2024. 

Voorzitter, de VVD wil graag de ambtelijke organisatie en het college op voorhand bedanken voor de 
geleverde inspanningen op de programmabegroting en meerjarenraming, juist in een tijd waarin dit 
uiterst lastig is.  

Lelystad is een stad van kansen, altijd al geweest, helaas niet altijd benut in het verleden. Met een 
prangende woningnood in Nederland en ook in onze eigen regio liggen er kansen om te Bouwen, 
Bouwen, Bouwen. En daarbij gaan wij niet uit van megalomane idealen, nee: bouwen om mooi te 
wonen. Voor jong en oud, exclusief, groot, klein, soms grondgebonden en dan weer hoogbouw in 
diverse categorieën. Bouwen, Bouwen, Bouwen! Voorzitter ik zei het al.  

Een stad groeit niet vanzelf en zeker niet door afwachten. Inbreiden is een optie, uitleglocaties zijn 
dat veel meer wat ons betreft. Trek de 15.000 woningen opgave naar voren, maak er 40.000 
woningen van als bod aan het rijk. Dat vraagt om visie, lef en ondernemerschap. Naar een stad van 
150.000 inwoners. Maak gebruik van het netwerk, provincie en rijk, zet wat extra druk op de 
organisatie en stel wat ons betreft een bouwmeester aan waarvoor dekking gevonden kan worden in 
de woonbudgetten van City Marketing. Dus wat minder reclame en meer #doen! Wij dienen hier een 
amendement op in. 

Voorzitter, soms is het noodzakelijk om de propositie te creëren, niet afwachten. Anticyclisch 
bouwen past op dit moment in de tijdgeest. Hierbij moeten wij niet weglopen van kansen die zich nu 
voordoen. Een stad van 100.000 tot 150.000 inwoners ontstaat niet als er niet gebouwd wordt. En 
wij geloven erin dat wij succesvol kapitaal naar de stad zullen halen. Dat er nieuwe bewoners landen 
en woongenot vinden in Lelystad. Dat de aantrekkingskracht op bedrijven, die ook in de 
maakindustrie actief zijn, ook tot resultaat leidt. Bouwen, Bouwen, Bouwen! Banen, Banen, Banen!  

Voorzitter als dat Bouwen, Bouwen, Bouwen lukt, dan is er ook een basis voor alle voorzieningen in 
de stad. Dan zijn wij een aantrekkelijke stad met legio kansen aan de kust. Want juist de kust is onze 
parel. Wij zien dat graag ontwikkelen met een volwassen boulevard, horeca, winkeltjes en recreatie. 
De toename van de OZB opbrengsten zal dan ook door groei bijdragen aan de inkomstenkant. (En wij 
wijzen u erop dat het tarief inmiddels op ruim 107% staat).  
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Voorzitter, kansen liggen er ook in de bestaande stad. Aandacht voor gespikkeld bezit, 
verduurzaming en revitalisatie. Een mooier Lelystad voor iedereen.   

Het grote pijnpunt uit het verleden is de aanpak van het sociaaldomein, maar de aanpak is nu in 
wording. De overschrijding blijft zorgelijk en aandacht hiervoor zien wij als een kans.  

Voorzitter, alles wat wij doen is gericht op de huidige 78.000 inwoners van onze stad en alle 
toekomstige Lelystedelingen. Sociale versterking, ontwikkeling van onze stad, onze woonmilieus en 
het economisch perspectief. 100% aandacht voor Next Level-plus is evident. En als eerder genoemd 
gaat groei voor luxe. Waar mensen wonen wordt ook bedrijfsleven aangetrokken door beschikbare 
arbeid. En ook daar hecht de VVD sterk aan, echte banen voor onze bewoners, vakmensen, vakwerk, 
werk waar mensen trots op kunnen en vooral mogen zijn . Werk maakt sterk, wij kunnen het niet 
vaak genoeg zeggen. 

Voorzitter, ik begon ermee , ook deze crisis wordt weer gedragen door mensen die hard werken op 
alle niveaus in de samenleving, de vakmensen, de ondernemers (het MKB), de vrijwilligers, de 
mensen met draagkracht en daadkracht in deze stad. Wij zijn trots op deze mensen! 

De VVD ziet het als haar plicht deze mensen te kunnen uitleggen waarom deze maatregelen 
noodzakelijk zijn, en dat kunnen wij ook weer in het licht van de opgave. Wat wij wel verwachten is 
een groter perspectief. Groter dan 15.000 woningen, groter dan 100.000 inwoners. Dit is de tijd 
waarin de crisis ook mogelijkheden biedt aan Lelystad. 

Voorzitter, of de maatregelen zwaar genoeg zijn dat is ongewis. De maatregelen gaan over 
taakvelden heen en daarmee draagt iedereen de last. Wat zijn de gevolgen van COVID-19 in kosten?  
Welke besparingen zijn omdat er niet gerealiseerd is vraagt de fractie van de VVD zich hardop af? Op 
het eerste punt dienen wij samen met de ChristenUnie een voorstel in. 

Voorzitter, wij geven u mee dat wij ons erg oncomfortabel voelen bij de maatregelen die directe 
gevolgen hebben voor ons weerstandsvermogen. Wij gaan er hierbij vanuit dat dit waar mogelijk 
direct gecorrigeerd wordt.  

Voorzitter, positieve resultaten in geld die verwachten wij de komende jaren niet vanzelf. Derhalve 
zal er gewerkt moeten worden aan de inkomstenkant van onze mooie gemeente. En ik herhaal het 
nog maar eens: Bouwen, Bouwen, Bouwen! Banen, Banen, Banen! 

…………………………………………. 

 

Tot slot Voorzitter, de fractie van de VVD constateert dat er in de raad dossiers worden aangehaald 
uit het (soms zeer recente) verleden om het heden te beoordelen en zo mogelijk collegeleden te 
veroordelen. Wij betreuren dat te zeerste en wensen graag samen vooruit te kijken. Ik sluit dan ook 
graag af met enkele woorden van Johan Wolfgang von Goethe, 

“Ook met de stenen die jou de weg versperren kun je iets moois bouwen” 

 

Voorzitter tot zover in eerste termijn….dank u wel. 


